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Notulen Algemene Ledenvergadering (ALV) van ’t Heer en Feer van 

zaterdag 16 maart 2024, Koningshuis 

 
Aanwezig:    27 leden 
Bestuursleden:   Astrid van Bon (voorzitter), Richard van Heijningen (vicevoorzitter),  

  Frits Roelsma (penningmeester), Annemarth Sterringa (collectiebeheerder), 
  Joyce van Bon-Peereboom (secretaris, notulen) 

Afwezig met bericht: Eric Augusteijn, Janny Meinen, Els Claessens, Hanneke Krol 
 
NOTULEN 
 

1. Opening 
Voorzitter Astrid opent de vergadering om 14.00u.  

 
2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt vastgesteld zonder wijzingen. 
 

3. Mededelingen 
Joyce geeft de leden die zich hebben afgemeld voor de vergadering door. 

 
4. Vaststellen notulen ALV 18 maart 2023 

De notulen worden zonder wijzigingen goedgekeurd.  
 

5. Ingekomen stukken  
Er zijn geen ingekomen stukken ontvangen die betrekking hebben op de ALV. 
 

6. Jaarverslag 2023 
De voorzitter belicht d.m.v. een PowerPoint prestatie de belangrijkste gebeurtenissen van 2022: 
• Het Koningshuis is donderdag, vrijdag en zaterdag van 15.00u - 17.30u geopend voor publiek. 

Er zijn dan 3 gastvrouwen en/of -heren aanwezig. In totaal zijn in 2023 ca. 4.500 bezoekers 
ontvangen. 

• Exposities: Wierom yn de tiid en de borduurwerken van overleden markante eilanders. 
• Filmarchief/-zaal: De filmzaal is erg in trek bij de bezoekers van het Koningshuis. Eind 2023 

telde het filmarchief 89 films. In 2023 is er 211 keer kijkrecht besteld via de webwinkel. De film 
‘Schiermonnikoog kleurt oranje’ werd met 18 keer het meeste besteld. 

• Publicaties: Het Jaarboek Schiermonnikoog 2022 is verschenen. Het tijdschrift is vier keer 
uitgekomen. Het boek over de winkels en bedrijven van Schiermonnikoog, Wierom yn de tiid, is 
verschenen. Het themanummer 2023 over de leraar en directeur van de Zeevaartschool, 
Willem Dijk, is in november uitgekomen. Het themanummer van 2022 over Vredenhof heeft 
meer tijd nodig. Dit verschijnt begin mei 2024. 

• Schenkingen: Collectiebeheer heeft vele waardevolle schenkingen mogen ontvangen. De 
schenkingen worden netjes vastgelegd in het collectiebeheersysteem. 

• Eric Augusteijn heeft het namenregister van de jaarboeken bijgewerkt tot en met 2018, zo ook 
het inhoudsregister van de jaarboeken tot en met jaar 2023. 

• Fotoarchief: In 2023 is op de website het online fotoarchief gelanceerd met 5.700 foto’s. Deze 
pagina is inmiddels zo’n 2.567 keer bezocht. 
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• Tijdens de strúnmarkt staat ’t Heer en Feer met een kraam voor het Koningshuis. Daarnaast 
heeft ’t Heer en Feer meegedaan aan de Global Goals markt op de Willemshof en de kerstmarkt 
in de Stag. 

• Anne-Goaitske Breteler heeft een lezing over de walvisvaart gehouden in het Koninghuis. 
• Op 5 december staan de deuren van het Koningshuis open voor klozums en gasten. 
• Tijdens de November Wandelmaand wandelt ’t Heer en Feer mee met een 

walvisvaartwandeling, een wandeling in en om het dorp, een strandpalenwandeling en een 
Martin van Waning-wandeling.  

• Leden bedankt! – warm applaus 
• Vrijwilligers bedankt! – warm applaus 

 
7. Financieel 

a. Kascommissie (Harry Alers en Erik Gerbrands) zijn door de penningmeester welkom 
ontvangen. Er is een keurige map met de administratie aangetroffen waar eigenlijk niets op 
aan te merken is. De vereniging staat er financieel goed voor. Een kanttekening wordt 
gezet bij de verschuldigde huur 2022 van de vereniging aan de stichting die op de balans 
staat. De penningmeester (Frits Roelsma) geeft aan dat deze zal worden vereffend dan wel 
kwijtgescholden door de stichting, afhankelijk wat voor ’t Heer en Feer als geheel het 
meest beste is. Harry overhandigt de verklaring kascontrolecommissie waarin staat dat de 
financiele stukken gecontroleerd en akkoord zijn bevonden. De vergadering verleent het 
bestuur dan ook décharge en bedankt de penningmeester voor zijn werkzaamheden. 

b. Erik Gerbrands (2e keer) en Hilbert de Vries (1e keer) zijn bereid gevonden de kas van 2024 
te controleren. 

c. De penningmeester licht het financiële verslag van 2023 toe.  
• Het Jaarboek 2022 is iets minder verkocht terwijl de kosten wel hoger zijn. Er zijn 

inmiddels maatregelen getroffen. De prijs van het Jaarboek 2023 is met €2,- verhoogd 
en de drukkosten zijn omlaag gebracht. 

• Er zijn wel 220 boeken van Wierom yn de tiid gedrukt! Het is een populaire uitgave. 
• De themanummers lopen achter. Willem Dijk verschijnt pas in november en Vredenhof 

is in 2023 niet verschenen. 
• In 2023 heeft de vereniging de huur wel aan de stichting betaald. 
• Inkoop overig betreft o.a. de ansichtkaarten. 
• Ook oude themanummers zijn bijgedrukt. 
• De portokosten en bankkosten zijn gestegen. 
• Er is een mooi positief resultaat van €1.266,09 behaald!  

d. De jaarrekening 2023 wordt met stevig applaus en dank aan de penningmeester 
goedgekeurd. 

 
 Aan het bestuur wordt decharge over 2023 verleend. 

 
8. Verslagen van de werkgroepen 

De verslagen opgesteld door de werkgroepen zijn terug te vinden op de website. 
Vertegenwoordigers van de werkgroepen geven een korte toelichting.  
 

a. Werkgroep Collectiebeheer (Annemarth Sterringa) 
Er is in 2023 heel veel werk verzet. Het Reitsma-archief is geïntegreerd in het algemene 
archief (wel nog als zodanig te herkennen). Er zijn twee hoge dossierkasten in gebruik 
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genomen voor persoonsfiles vaak voorzien van stamboom. In de bibliotheek hebben alle 
boeken een plek gekregen. De dia’s van Henk Koning zijn uitgezocht. Voor de fotocollectie 
wordt hulp gevraagd aan de oudere generatie die vaak hulp kan bieden met namen en 
gebeurenissen. Er zijn zo’n 350-400 nieuwe items opgenomen in de collectie. Speciaal is de 
zangbundel Tiental feestliederen uit 1874 van J.E. Banck. Deze zijn door Stef van der Kluit 
op muziek gezet, zowel voor zang als voor piano. Op Koningsdag zullen twee liederen ten 
gehore gegeven worden op de Willemshof. 

 
 Dank Annemarth, Els Barnhard-Teensma, Dorothé Carst, Mary Cortie, Minie Visser-Scholte 
 en Arend Maris! Maar ook Eric Augusteijn en Manda van der Haring voor hun incidentele 
 hulp! 

 
b. Werkgroep Expositie (Ruud Binnendijk) 

  De voorbereidingen voor de expositie over Vredenhof zijn gestart. Deze opent begin mei
  2024. De wand met scholen/onderwijs zal worden aangepast. De expo over de winkels en 
  bedrijven (Wierom yn de tiid) gaat plaatsmaken voor een expo over de scheepvaart. Ook 
  aan het aansluiten van de expo bij de onderwerpen in het tijdschrift gaat de werkgroep 
  Expositie meer aandacht besteden.  

 
Samen met Astrid Bijlsma en Rosa Mathijssen gaat het expo-team er weer wat moois van 
maken. Dank expoteam! 

 
c. Werkgroep Funerair 

De werkgroep houdt de website van de gemeentelijke begraafplaats van Schiermonnikoog 
bij. Ook de verhalen die bij de overledenen horen moeten vooral bewaard worden. In de 
vergadering is een oproep om de verhalen te checken c.q. aan te vullen. Anneke geeft aan 
dat zij al even geen overleg heeft gehad over haar werkzaamheden. 

 
   Dank Sam Dijs, Anneke Aben en Annemarth voor het bijhouden van de website! 

 
d. Werkgroep Jaarboek 

De redactie van het jaarboek bestaat uit Marijke Barhorst, Nathan Brinkman, Romy Dam, 
Jeroen Dwars, Hanneke Krol, Arend Maris en Annemarth, bijdragen van Esther Hagen, 
Marjan Sanou en Julia Steenblik en met dank aan Eric Augusteijn en Jacqueline Frijters. De 
werkgroep heeft gedurende het jaar geregeld contact met het bestuur. 

 
Dank redactie voor het samenstellen van weer een prachtig jaarwerk waarvan het eerste 
exemplaar na afloop van de ALV zal worden uitgereikt. 

 
e. Tijdschrift 

Het tijdschrift is in 2023 vier keer verschenen. Er was veel aandacht voor architectuur met 
artikelen over Kris Bulder en recreatiewoningen. Zo ook een uitgebreid artikel over 
Langestreek 102, een onbekende zoon van Bernstorff, de Witte Haas, over J.E. Banck en een 
toerist in de vorige eeuw 
Via een QR-code is aanvullende informatie op de website te vinden bij de artikelen. 
 
De tijdschriftredactie bestaat uit Erik Jansen, Roos Nieweg, Cas Straatman en Frits Roelsma 
(eindredactie) die ervoor hebben gezorgd dat het tijdschrift een extra boost heeft gekregen. 
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f. Website, winkel en FaceBook 

De website heeft weer 3% meer bezoekers dan het jaar ervoor (30.392 keer). Het 
fotoarchief met 5.700 foto’s is online gekomen. Het filmarchief met films van o.a. Dick en 
Lina Kool, Jan Holwerda en Pim Korver blijft populair.  
Frits wordt bedankt voor al zijn inspanningen op het gebied van de website en de winkel. 
 
Daarnaast een woord van dank voor Hilbert de Vries die de FaceBook-site van ’t Heer en 
Feer bijhoudt. 
 

Harry Alers vraagt hoe mensen reageren op de website. Frits antwoord er meer mensen langer op de 
site zijn. Dat is positief. De website is actueel en nieuwe berichten worden goed gelezen. Er worden 
ook regelmatig complimententen ontvangen voor de website. Mensen zijn aangenaamd verrast als ze 
het filmarchief en nu ook het fotoarchief ontdekken. 

 
9. Vaststellen beleidsplan 

Voor het komende jaar staan de volgende zaken op het programma: 
• Het Koningshuis gaat sinds begin maart 2024 op woendag een dag extra open zodat we 4 

dagen per week geopend zijn voor bezoekers. 
• Publicaties in 2024: Het tijdschrift verschijnt, net als vorig jaar, vier keer. Het eerste 

Jaarboek 2023 wordt na afloop van deze ALV uitgereikt. Het themanummer van 2022 over 
verschijnt begin mei 2024. Daarnaast verschijnt ook het themanummer 2024. 

• De exposities Vredenhof en zeevaart zijn in voorbereiding. 
• Verder gaat collectiebeheer door met het inrichten van het depot, archief en bibliotheek. 
• Het filmarchief wordt in de frequentie van het 3-wekelijks verschijnen van de Dorpsbode 

verder uitbereid. 
• ’t Heer en Feer gaat weer meedoen met de November Wandelmaand. 
• Ook is de intentie lezingen te organiseren. De lezing over de walvisvaart vorig jaar was een 

groot succes. 
• Het fotoarchief zal verder worden uitgebreid. 
• Ook zijn er plannen in de maak om een audioarchief te lanceren. 
• Els Claessens doet nog altijd trouw het onderhoud aan de taalstenen (Taalroute). 
• Er zijn gesprekken gaande met het Jaap Schadenberg om de ‘eerste stenen’ die ’t Heer en 

Feer in de collectie heeft, een permanente plek te geven in het te bouwen Leer- en 
Ontwikkelcentrum van Schiermonnikoog. 

• Ook de ansichtkaartencollectie zal verder worden uitgebreid. 
 

Het beleidsplan wordt goedgekeurd. 
 
Harry Alers doet de suggestie aan onderwerpen die in het Tijdschrift worden behandeld een lezing te 
koppelen. Dat is een goed idee. 
 

10. Vaststelling begroting 2024 
De penningsmeester licht de begroting toe. Ruud Binnendijk attendeert de penningmeester erop 
dat de Kerstborrel niet in de begroting is opgenomen. Er is abuisievelijk een sheet van het jaar 
ervoor in de presentatie beland. De juiste begroting wordt getoond en en iedereen keurt de 
begroting goed. 
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11. Contributie 2025 

Het voorstel is de contributie 2025 met €3,- te verhogen naar €22,- voor eilandleden en €28,- voor 
walleden. De contributie 2024 blijft onveranderd. Als onderbouwing wordt aangevoerd de 
gestegen energiekosten van het Koningshuis, de gestegen kosten voor het drukwerk en de 
gestegen portokosten.  
 
Harry Alers vindt een contributieverhoging van een vereniging met zulke mooie financiële cijfers, 
niet stroken. Het bestuur geeft aan niet in de toekomst te kunnen kijken. Op dit moment wordt ’t 
Heer en Feer gesteund door donaties en subsidies. Daarnaast gaat het goed door het gedeeld 
gebruik van het Koningshuis. Als één van deze pijlers weg zouden vallen (waar op dit moment geen 
sprake van is) dan kan de financiële situatie achteruit gaan. 
 
Harry Alers doet de suggestie de porto-verhoging door te berekenen aan de walleden. Daar wordt 
tegen ingebracht dat voor een stukje solidariteit onder de leden ook wat te zeggen is. Hilbert de 
Vries doet de suggestie de hoogte van de contributie te vergelijken met andere cultuurhistorische 
verenigingen. Roos Nieweg oppert dat in het kader van duurzaamheid de publicaties van ’t Heer en 
Feer ook digitaal verstrekt zouden kunnen worden. Dat scheelt ook weer porto-kosten. Harry Alers 
verwacht dat mensen steeds meer digitaal gaan doen en er ook een een digitaal abonnement 
aangeboden zou kunnen worden door ’t Heer en Feer. Allemaal goed suggesties die meegenomen 
worden naar de bestuursvergadering! 
 
Er wordt een stemming gehouden: 4 leden stemmen tegen de contributieverhoging. Dit betekent 
dat de voorgestelde contributieverhoging m.i.v. 2025 doorgevoerd wordt. 
 

12. Bestuursverkiezing 
Frits zijn bestuurstermijn loopt 11 augustus 2024 af. Frits stelt zich herkiesbaar. De stembriefjes 
worden geteld door Minie Visser en Erik Gerbands. Er zijn 25 stemmen voor, 1 tegen en 1 
ongeldig/neutraal. Frits zijn termijn wordt met 4 jaar verlengd. 

 
Er zijn nieuwe bestuursleden gewenst. Annemarth geeft aan dat zij volgend jaar, als haar 
bestuurtermijn verloopt, niet herkiesbaar is. Er zal een nieuwe collectiebeheerder moeten worden 
gevonden. Daarnaast doet Joyce van Bon een stapje terug daar zij in mei 2024 een winkel op het 
eiland opent en minder tijd aan ’t Heer en Feer kan besteden. Er staan geen mensen op tijdens de 
vergadering.  
 

13. Rondvraag 
Hilbert de Vries vraagt zich af wat de regels zijn m.b.t. familie in het bestuur. Astrid zegt de 
(wettelijke) regels niet te kennen en gaf daarbij aan dat op eiland we allemaal toch wel heel gauw 
familie van elkaar zijn.  
 

14. De volgende ALV is op zaterdag 15 maart 2025 om 14.00u in het Koningshuis. 
 

15. Astrid sluit om 15.15u de vergadering en bedankt iedereen voor zijn/haar inbreng.  
 

Aansluitend op de vergadering reikt Astrid het eerste Jaarboek 2023 uit aan Arend Maris. Arend is 
vanaf het begin, inmiddels 20 jaar!, betrokken bij het samenstellen van het Jaarboek. Van de 
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jaarboekredactie zijn Romy Dam, Jeroen Dwars en later Nathan Brinkman ook aanwezig. Romy maakt 
foto’s van de uitreiking. 


